



ကညီဂွာဝီခွဲးယာ်ကရူာ်

မၤနီၣ်မၤသါတၢ်မၤဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးပုၤဂွာဝီခွဲးယာ်လၢကီၢ်ပယီၤခိၣ်န့ၣ်သ့ဝီပုၤ

တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ဟံၣ်ဖျါ

လၢယုၤလံၤၣ်သီ ၂၀၁၉န့ၣ် / KHRG လံာ်ကတြၢၢ်နီၣ်ဂံၢ်-18-110-I1

ဖူသထုၣ်တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ဟံၣ်ဖျါ: စူၤပၤဝါခိပန့ၣ်(Super One Company)အတၢ်ဟံးဆူၣ်ဟီၣ်ခိၣ်ကပံာ်ဖဲကွဲၣ်ထီၣ်ကီၢ်ဆၢလါအီးကထိဘၣ် ၂၀၁၈န့ၣ်

သဝီဖိခိၣ်ဂၤလၢအအိၣ်လၢကွဲၣ်ထီၣ်ကီၢ်ဆၢပုၤတဖၣ် ကွၢ်ဆၢၣ်မဲာ်ဘၣ်ဒီး တၢ်လုၢ်အိၣ်နီၣ်ခိၣ်သးသမူတၢ်ဂွၢ်ကီၢ်တဖၣ် ဖဲ စူၤပၤဝါခိပန့ၣ် (Super One Company) ဟံးဆူၣ်န့ၣ်ကွဲၣ်အဝဲသ့ၣ်အစံာ်လီၤ (၆၄) အ့ကၢာ် ဖဲ၂၀၁၅ န့ၣ် ဝံၤအလီၢ်ခိၣ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဖၣ်အံၤ တဒီးန့ၣ်စ့အိၣ်လိးဘၣ်အမဲာ်ညါ တဒီးန့ၣ်ကွၢ်အဟီၣ်ခိၣ်တဖၣ်စ့ၢ်ကိးဒီးဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

(၁)တပတီၢ်-တၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်လီၤတၢ်လီၤဆဲး

တၢ်ကဲထီၣ်သးအကလုာ်	တၢ်ဟံးဆူၣ်ဟီၣ်ခိၣ်ကပံာ်
တၢ်ကဲထီၣ်သးမုၢ်န့ၣ်မုၢ်သီ	၂၀၁၅န့ၣ်တၢ်ကီၢ်ခါ
တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်လီၢ်တၢ်ကျဲ (သဝီ, ကရူာ်, ကီၢ်ဆၢ, ကီၢ်ရ့ၣ်)	၄---သဝီ, ခိၣ်ပုၤကရူာ်, ကွဲၣ်ထီၣ်ကီၢ်ဆၢ, ဖူသထုၣ်ကီၢ်ရ့ၣ်

ပုၤလၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဂၤအဂ့ၢ်အကျိၤ	
မံၤ	စီၤတ---
သးန့ၣ်	၃၈န့ၣ်
မုၢ် ခွါ	ခွါ
ကလုာ်	ကညီ
ဟံၣ်ဖိယီဖိ အိၣ် တအိၣ်	အိၣ်
တၢ်ဖံးတၢ်မၤ	တၢ်သ့ၣ်တၢ်ဖျး
တၢ်ဘျုးတၢ်ဘါ	ဘျးဒး
အိၣ်ဆိးဖူသဝီ	၄---သဝီ

ပုလဲအမဲအပယွဲတၢ်တဂၢအဂၢၢ်အကျိၤ			
မံၤ	လိာ်လၢ	ခိပနံၣ်	အိၣ်သ့ၣ်လီၤသးလိာ်ကျဲ
အူလၢနီၤ	ခိပနံၣ်ခိၣ်	စူပၤဝါခိပနံၣ်(Super One Company)	နီၤယိသဝီ, ခိပနံၣ်ကရၢၢ်, ကျဲထီၣ်ကီၢ်ဆၣ်, ငူသထူၣ်ကီၢ်ရၢၢ်

(၂)ပတီၢ်တပတီၢ်-တၢ်ဂၢၢ်တၢ်ကျိၤအကံၢ်အစီ

၁. ရဲပူးပုၤနဟံးန့ၢ်တၢ်ကဲထီၣ်သးတခါအံၤ တဆီဘၣ်တဆီတက့ၢ်.
ယဒီးန့ၢ်ဘၣ်တၢ်ဂၢၢ်တၢ်ကျိၤဘၣ်ယးတၢ်ဟံးဆူၣ်န့ၢ်ဟီၣ်ခိၣ်ကပံာ်တခါအံၤလၢကွဲးထီၣ်ကီၢ်ဆၣ်ခ့ၣ်အဲၣ်ယူၣ်ပၤကီၢ်တဂၢအအိၣ်န့ၣ်လီၤ.ဝံၤအလီၢ်ခံယလဲထံၣ်လိာ်တဲသကိးစ့ၢ်ကိးတၢ်ဒီးဒေ---သဝီသးပုၤ, ခိပနံၣ်ကရၢၢ်ခိၣ်ဒီးပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဖၣ်အကျိၤတဂၢလၢအမ့ၢ်စိတ---န့ၣ်လီၤ.

ကွဲးနီၣ်ပုၤလၢဟ့ၣ်တၢ်ဂၢၢ်အံၤတဂၢစ့ၢ်စ့ၢ်သ့ၣ်ညါ တၢ်ဂၢၢ်အံၤအမ့ၢ်အတီၤလၢကျဲဒ်လဲၣ်.
တၢ်ဂၢၢ်တၢ်ကျိၤအံၤဘၣ်တၢ်ဟံးဖျါထီၣ်အီၤလၢ ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဖၣ်အကျိၤတဂၢဒီး ဒေ---သဝီသးပုၤ လၢအပပဲယုာ်စ့ၢ် ကိးလၢပုၤဟီၣ်ဖျါထီၣ်တၢ်ဂၢၢ်အကျိၤတဂၢစ့ၢ်ကိးန့ၣ်လီၤ. ကရၢၢ်ခိၣ်စိအ---တခိတဟံးဖျါထီၣ်တၢ်ဂၢၢ်တၢ်ကျိၤလၢလၢပဲၤပဲၤဘၣ်မ့ၢ်လၢအဝဲဟံးထီၣ်ဖိၣ်ထီၣ်မ့ၢ်အသိအယိန့ၣ်လီၤ.

(၃)ပတီၢ်တပတီၢ်-ဟံးဖျါတၢ်ကဲထီၣ်သးအဂၢၢ်အကျိၤလၢလၢပဲၤပဲၤတက့ၢ်

ဟံးဖျါတၢ်ကဲထီၣ်သးအဂၢၢ်အကျိၤလၢလၢပဲၤပဲၤတက့ၢ်.
<p>ဖဲ ၂၀၁၅ နံၣ်န့ၣ် စူပၤဝါခိပနံၣ် (Super One Company-SOC) လၢအဘၣ်တၢ်တီခိၣ်ရိၣ်ဖဲအီၤလၢ အူလၢနီၤအံၤဟံးဆူၣ်န့ၢ်ပုၤသဝီဖိလၢအအိၣ်လၢဒေ---သဝီအဟီၣ်ခိၣ်(၆၄)အူကၢၢ်န့ၣ်လီၤ.သဝီအံၤအိၣ်သ့ၣ်လီၤအသးလၢကရၢၢ်လၢခ့ၣ်အဲၣ်ယူၣ် ဒီးပယိပဒိၣ်ခံဖုလၢက အတၢ်ပၤယုာ်လိာ်သးအဖိလၢန့ၣ်လီၤ. ပုၤသဝီဖိခွံၤလၢ ဘၣ်တၢ်ဟံးဆူၣ်ကွံာ်အဟီၣ်ခိၣ်တဖၣ် တဒီးန့ၢ်ဘၣ် စ့အိၣ်လိးနီတမံၤဘၣ်အမဲာ်ညါ ကွၢ်ဆၢၣ်မဲာ်ဘၣ်ဝဲဒီး တၢ်လုာ်အိၣ်နီၢ်ခိၣ်သးသမ့အတၢ်ဂၢၢ်ကိတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. စိတ---လၢ ဘၣ်တၢ်ဟံးဆူၣ်န့ၢ်အဟီၣ်ခိၣ် (၁၃) အူကၢၢ်တဂၢအံၤဟံးဖျါထီၣ်ဝဲ တၢ်ဂၢၢ်ဆူ KHRG အိၣ်ဒ်အံၤ- “ဖဲအဝဲသ့ၣ်ဟံးဆူၣ်န့ၢ် ယဟီၣ်ခိၣ်ဝံၤန့ၢ် သ့ၣ်လီၤဝဲတၢ်နီတမံၤဒဲးဘၣ်. ဘၣ်ဆၢၣ် ထံမ့ၢ်လိာ်သးဒုအဝဲသ့ၣ်ကသ့ၣ်လီၤအါထီၣ်ထံပိာ်န့ၣ်လီၤ.” ဖဲ ၂၀၁၉ နံၣ်န့ၣ်အံၤန့ၣ်ခိပနံၣ်အံၤသ့ၣ်လီၤအါထီၣ်ဝဲကထံပိာ်အယိ အဟီၣ်ခိၣ်စံာ်လိာ်အိၣ်တ့ၢ်ထဲခံအူကၢၢ်ဇိန့ၣ်လီၤ.</p> <p>စိတ---အဟီၣ်ခိၣ်လိာ်တဖၣ်အံၤဘၣ်တၢ်ဟံးဆူၣ်န့ၢ်အီၤလၢခိပနံၣ်တဖုဝံၤတဖုခဲလၢကသုစးထီၣ်လၢ ၂၀၁၂ နံၣ်လဲဒီးရွှံၣ်သၢလူၤခိပနံၣ်ဟံးဆူၣ်အဟီၣ်ခိၣ် စးထီၣ် ၂၀၁၂ နံၣ်တုၤ ၂၀၁၄ နံၣ်, AIG ဟံးဆူၣ်ဝဲစးထီၣ် ၂၀၁၄ နံၣ် တုၤ ၂၀၁၅ နံၣ် ဒီး SOC ဟံးဆူၣ်ဝဲ စးထီၣ်လၢ ၂၀၁၅ နံၣ်ဒီးတုၤခဲအံၤန့ၣ်လီၤ. နံၣ်လၢအပူၤကွံာ်တဖၣ်တချုးလၢတၢ်ဟံးဆူၣ်န့ၢ်အဟီၣ်ခိၣ်ဒဲးဘၣ်အခါန့ၣ်, လၢတနံၣ်အတီၢ်ပူၤ အဝဲမၤန့ၢ်ဝဲဘုအနၢ် ၂၀၀ တုၤ ၃၀၀ အဘၣ်စၢညါအယိ မၤစၢဘၣ်အဟံၣ်ဖိယိဖိ န့ၢ်ဂုၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲ ၂၀၁၅ နံၣ်, ၂၀၁၆ နံၣ်ဒီး ၂၀၁၇ နံၣ်န့ၣ် အဝဲဒီးန့ၢ်ဘၣ်ဒဲးတၢ်ပျဲလၢကမၤအိၣ်တၢ်လၢအကျိးပူၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲ ၂၀၁၈ နံၣ်န့ၣ် အဝဲတူၢ်လၢကအစု ၂၀၀,၀၀၀ ကွဲးလၢကဒီးလဲသိလုာ်ထံၣ်တၢ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၢၣ်ဖဲအထံၣ်လိာ်အဟီၣ်ခိၣ်အခါ SOC ခိပနံၣ်အပူၤမၤတၢ်ဖိတဂၢဟ့ၣ်အီၤတၢ်ကလုာ်လၢကဘၣ်ပတုာ်အတၢ်မၤအိၣ်စံာ်လၢအနီၢ်ကစၢ်စံာ်ပျီပူၤအံၤန့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်ဂၢၢ်အံၤအယိ တၢ်ဂၢၢ်ကိလၢ</p>

အပိုင်ထွဲထိုင်အခံတဖန်မှီဝဲ တာတဒီးန့ၣ်ဘၣ်တာအိၣ်တာအိ လာလာပျဲပျဲလော အဟံၣ်ဖိယိဖိအဂီၢ်ဘၣ် အမဲၣ်ညါ ဘၣ်ကွၢ်ဆၢၣ်မဲၣ်ဝဲဒၣ်ဒီးမ့ၢ်ကျိၤဝဲကွၢ်အတာၢ်ဂ့ၢ်ကိတဖန်န့ၣ်လီၤ.

ဒ်သီးကလုာ်အိၣ်လုာ်အိအဟံၣ်ဖိယိဖိအဂီၢ် စီတ--- ဝီးလဲကွၢ်န့ၣ်ဝဲပုၤဂပၤန့ၣ်တဖန် စးထီၣ်လၢ လါအိကူးတုၤ လါစးပထုဘၣ် ၂၀၁၈ နံၣ်န့ၣ်လီၤ. လၢန့ၣ်အမဲၣ်ညါ အဝဲဘၣ်ပတုၣ်ကွၢ်စ့ၢ်ကီးတၢ်ဝီးလဲကွၢ် ပန့ၣ်တဖန်အံၤမ့ၢ်လၢ တၢ်တဟ့ၣ်အိၣ်အခွဲးလၢ ကလဲၤဒုးအိၣ်ပန့ၣ်တဖန်လၢ နီၣ်လၢဟီၣ်ခိၣ်လၢတၢ်ဟံးဆူၣ်န့ၣ်အိၣ်ဝဲတဖန်အပူၤဘၣ်န့ၣ် လီၤ. အဝဲဟံၣ်ဖိထီၣ်စ့ၢ်ကီးအတာၢ်ဘၣ်ယိၣ်ဘၣ်ဘီ လၢခါဆူညါ အတာၢ်အိၣ်မူအဂီၢ်ဒ်အံၤ- “ပအိၣ်ဒီးပဟံၣ်ဖိယိဖိ. ပအိၣ်ဒီးပဖိပလံး. ပတာၢ်ဖံးတၢ်မၤမ့ၢ်တအိၣ်ဘၣ်ဒု တၢ်အံၤကဲထီၣ်တၢ် ဂ့ၢ်ကိလၢပဂီၢ်ဖးဒိၣ်ညါ.” န့ၣ်လီၤ. အဝဲ အမါအနီၢ်ကစၢ်စ့ၢ်ကီးဘၣ်လဲၤမၤတၢ်လၢပုၤဂပၤအရီၤဘၢ်ကျိးဒီးပုၤကရၢၢ်ပုၤဒ်သီးအတာၢ်ဟဲန့ၣ်ကအါထီၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

စီတ--- ပတံထီၣ်အတာၢ်ဂ့ၢ်အံၤဆူလီၢ်ကဝိခိၣ်န့ၣ်တဖန်အအိၣ်န့ၣ်လီၤ. ဝဲ ၂၀၁၇နံၣ်လါဒဲးဝဲဘၣ် ၂၆သီ အန့ၣ်န့ၣ်ဒ်--- သဝီသးပုၤဒီး ကရၢၢ်ခိၣ် ဆူထီၣ်လံာ်တၢ်ကအုကစ့ၢ်တဘျီဆူ ကီၢ်ခိၣ်အုထုၤကျိၤအအိၣ် ဒီး တီၣ်ထီၣ် တၢ်ဂ့ၢ် ခွဲၣ်ဆူ နူသထူၣ်ကီၢ်ရၢၢ် ခုၣ်အဲၣ်ယုၣ်ခိၣ်န့ၣ်တဖန်အအိၣ်ဒီး လီၢ်ကဝိပယီပဒိၣ် ပုၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါတဖန် အအိၣ်န့ၣ်လီၤ. တုၤလၢလါနီၤဝဲဘၣ် ၂၀၁၈နံၣ်ဒၣ်လဲၣ် အဝဲသ့ၣ်တဒီးန့ၣ်ဘၣ်တၢ်စးဆၢနီတမံၤ ဒ်ဘၣ်ဒီး SOC သုဒ်ဒ်ဟီၣ်ခိၣ်လၢအဟံးဆူၣ်န့ၣ်ဝဲတဖန်န့ၣ်လီၤ.

စီတ--- ဂုၢ်ကျဲးစးဒီးမၤလၢကဒီးအစု ထီၣ်ဘးလၢ ၅၀၀,၀၀၀ ကွးယုၣ်ယုၣ် ဒ်သီးကဒီးန့ၣ်ကွၢ်ဝဲအဟီၣ်ခိၣ် လၢဘၣ်တၢ်ဟံးဆူၣ်န့ၣ်အိၣ်လၢ ၂၀၁၅ တဖန်အံၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. စုလၢအမၤလၢဝဲတဖန် အါတက့ၢ်တၢ်သုအိၣ်လၢ တၢ်လဲၤတၢ်ကွၢ်, တၢ်အိၣ်တၢ်ဆိးအပူၤကလံးဒီးဟ့ၣ်စ့ၢ်ကီးစုဆူလီၢ်ကဝိခိၣ်အဲၣ်ယုၣ်ဒီးပယီပဒိၣ်တဖန်လၢအမၤစၢအိၣ် လၢတၢ်ဂ့ၢ်အကျိၤအကျဲးတဖန်န့ၣ်လီၤ. တၢ်အံၤကဲထီၣ်တၢ်ဆိကမိၣ်တခါလၢ ပုၤလၢဘၣ်တၢ်ဟံးဆူၣ်န့ၣ် အဟီၣ်ခိၣ်တဖန် ဘၣ်ဟ့ၣ်ကျိၣ်စုအါအါဂီၢ်ဂီၢ် ထဲအံၤညါန့ၣ်လီၤ. ပုၤလၢအတုၢ်ဘၣ်တၢ်တဖန် အါတက့ၢ်ဟ့ၣ်ဝဲ တန့ၢ်ဘၣ်. တနီၤနီၤ ဟ့ၣ်ဝဲတန့ၢ်ဘၣ်အယီ တုၢ်ယုၣ်ကွၢ်အတာၢ်မ့ၢ်လၢလၢ ကမၤန့ၢ်ကွၢ်အဟီၣ်ခိၣ်ဒ်စီတ--- မၤဝဲ အသီး ဝဲ ၂၀၁၈နံၣ် လါအိၣ်ကထိဘၣ်အါန့ၣ်လီၤ. ဝဲ ၂၀၁၉ နံၣ်အပူၤ ကရၢၢ်ခိၣ်သီတကဟံၣ်ဖိထီၣ်ဝဲလၢ ခုၣ်အဲၣ်ယုၣ်ကဂုၢ်ကျဲးစးဟ့ၣ်ကၣ်ကွၢ်ဝဲပုၤတုၢ်ဘၣ်တၢ်တဖန်လၢဟီၣ်ခိၣ်အသီတဖန်လၢတၢ်လီၢ်အဂၤတတီၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဟံးဆူၣ်ဟီၣ်ခိၣ်ကပံာ်ဂ့ၢ်ဝီ ကီၢ်ပယီမ့ၢ်ထီၣ်ကလံးထံးအပူၤ ကဲထီၣ်တၢ်ကိတၢ်ခဲဒီး မၤဘၣ်ဒိဝဲဟီၣ်ခိၣ်ကစၢ်လၢ အန့ၢ်ပၤဘၣ်ဟီၣ်ခိၣ်ကပံာ်လၢ အမိၢ်ပၤဖဲဟ့ၣ်သါတုၢ်အဝဲသ့ၣ်တဖန် ဒီး ဟီၣ်ခိၣ်လၢဘၣ်တၢ်မၤနီၢ်ယၢ်အိၣ်ဝဲတဖန် န့ၣ်လီၤ. ပုၤတုၢ်ဘၣ်တၢ်ခွဲၣ်အံၤ အိၣ်ဒီးခုၣ်အဲၣ်ယုၣ်အဟီၣ်ခိၣ်ကပံာ်လံာ်အုၣ်သးန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၢၣ်လံာ်အုၣ်သး တဖန်အံၤ တဘၣ်တၢ်ဟံးပနီၣ်အိၣ်လၢ ကီၢ်ပယီပဒိၣ်ဘၣ်အမဲၣ်ညါ တၢ်ဒီးသအတာၢ်ဟံးဆူၣ်န့ၣ်ဟီၣ်ခိၣ်ကပံာ်တဖန် စ့ၢ်ကီးစ့ၢ်ဝဲ လီၤဆိဒ်တၢ်, ဝဲတၢ်လီၢ်လၢဘၣ်တၢ်ပၤအိၣ်လၢပဒိၣ်ခံဖု လၢတဖန်အပူၤန့ၣ်လီၤ. အါန့ၢ်အန့ၣ် ခုၣ်အဲၣ်ယုၣ်တကပၤစ့ၢ်ကီး ဖျါလၢတၢ်မၤလီၢ်တံၢ်ဝဲအနီၢ်ကစၢ်ဟီၣ်ခိၣ်ကပံာ်သန့ဒ်သီးတၢ်ကဟံးပနီၣ်အိၣ်အဂီၢ် တတုၤထီၣ်ထီၣ်ဘးဘၣ် မ့ၢ်လၢအဝဲသ့ၣ် အတာၢ်မၤဂုၤထီၣ်တၢ်ဟ့ၣ်စုအိၣ်လိးလၢ ဟီၣ်ခိၣ်လၢတၢ်ဟံးဆူၣ်န့ၣ်အိၣ် တဖန်အဂီၢ်တအိၣ်ဘၣ်အမဲၣ်ညါ အဝဲသ့ၣ်တီၢ်ဟံးဝဲလၢ ကဟ့ၣ်လီၤ ဟီၣ်ခိၣ်အသီတတီၤဆူ ပုၤတုၢ်ဘၣ်တၢ်တဖန် အအိၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဘၣ်ယိၣ်အလီၢ်အဂၤတမံၤမ့ၢ်ဝဲ စီတ--- အဟီၣ်ခိၣ် ဘၣ်တၢ်ဟံးဆူၣ်န့ၣ်အိၣ်မ့ၢ်လၢ အပယီ ပဒိၣ်အဟီၣ်ခိၣ်ကပံာ်လံာ်အုၣ်သး လၢအဘၣ်တၢ်ဟံးပနီၣ်အိၣ်လၢအမ့ၢ်လံာ်အုၣ်သးထဲတဘျီဇိးလၢအဖိးသးစးဒီး ထီၣ်တၢ်ဟံးဆူၣ်ဟီၣ်ခိၣ်ကပံာ်လၢကီၢ်ပယီပုၤန့ၢ်အံၤတအိၣ်အယီန့ၣ်လီၤ.

(၄)ပတီၢ်တပတီၢ်-တၢ်ယုၣ်န့ၣ်အခွဲး

မှ်ပုလေအတူဘဉ်တဖဉ် ဟ့ဉ်ပုတဖဉ်ခွဲးတဖဉ်ယာ်လပကသုတဖဉ်ဂုတဖဉ်ကျိတခါအံၤဇါ, ဟ့ဉ်ပုတဖဉ်ခွဲး
တဖဉ်ယာ်လပကသုတဖဉ် ဂုအံၤလကျိနဲလဲဉ်.

ပုတူဘဉ်တဖဉ်ဟ့ဉ်ကညိဂုဝိခွဲးယာ်ကရံၤအခွဲးလပကသုတဖဉ်ဂုတဖဉ်ကျိအံၤန့ဉ်လီၤ.



တဂီၢ်တဖဉ်အံၤဘဉ်တဖဉ်ခွဲးအံၤလပကသုတဖဉ်ယာ်လပကသုတဖဉ်ဂုတဖဉ်ကျိတခါအံၤဇါ, ဟ့ဉ်ပုတဖဉ်ခွဲးတဖဉ်ယာ်လပကသုတဖဉ်ဂုတဖဉ်ကျိအံၤန့ဉ်လီၤ. တဂီၢ်တဖဉ်အံၤဟ့ဉ်ပုတဖဉ်ခွဲးတဖဉ်ယာ်လပကသုတဖဉ်ဂုတဖဉ်ကျိအံၤန့ဉ်လီၤ. တဂီၢ်တဖဉ်အံၤဟ့ဉ်ပုတဖဉ်ခွဲးတဖဉ်ယာ်လပကသုတဖဉ်ဂုတဖဉ်ကျိအံၤန့ဉ်လီၤ. တဂီၢ်တဖဉ်အံၤဟ့ဉ်ပုတဖဉ်ခွဲးတဖဉ်ယာ်လပကသုတဖဉ်ဂုတဖဉ်ကျိအံၤန့ဉ်လီၤ. [တဂီၢ်: KHRG]